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Com s'ha trobat la delegaci� del Govern?

B�. Encara est� en fase d'ajustament d'algunes coses, perqu� al juny es va acabar

la concentraci� de pr�cticament tots els serveis territorials de les comarques

gironines. Aquesta concentraci� ha de ser la punta de llan�a per tenir una

administraci� m�s austera i m�s �gil. Aix� vol dir reduir la burocr�cia, reduir els

circuits administratius, suprimir els que siguin innecessaris...

Els funcionaris gironins han de patir per les seves n�mines?

No, per� la situaci� financera de la Generalitat �s molt delicada, i aix� ha obligat a

fer el pla d'estabilitzaci�. S'ha de poder permetre refinan�ar el deute de la

Generalitat i que aquest no creixi.

Ha dedicat els primers dies a visitar les principals institucions gironines. Qu� li han

transm�s?

Han estat diferents. Per exemple, amb el president de l'Audi�ncia i el fiscal hem

parlat de temes de seguretat, com el que ha passat a Salt. Amb l'alcaldessa de

Girona vam parlar de temes relacionats amb la comissaria i la regi� policial. Amb

el president de la Diputaci� vam per parlar de l'aeroport i de Ryanair, i dels

problemes del m�n local. Amb el bisbe vam parlar del patrimoni de les comarques

gironines, i amb els sotsdelegat de l'Estat hem parlat de fer un esfor� de

coordinaci� per evitar que, si hi ha nevades importants com la de ?l'any passat, no

es produeixi el colálapse de camions a la frontera. A part d'aix�, hi havia molts

alcaldes que havien demanat per veure'm i ja m'he reunit amb una quinzena. A

m�s, un altre tema que posar� en marxa la setmana que ve �s  parlar amb el

territori. Per a mi, aix� ha de continuar essent una prioritat, �s fonamental

con�ixer qu� passa i qu� preocupa la gent.

Els ajuntaments es queixen que no tenen recursos per pagar la seva part del

Puosc. Cal repensar el model?

S'han de trobar f�rmules imaginatives. Els ajuntaments tamb� estan passant per

un moment molt dif�cil per poder prestant el nivell de serveis que estan donant. I

moltes vegades estan fent coses que, per llei, no els tocarien. Llavors, tenen un

problema greu de liquiditat. A m�s, durant els �ltims anys s'han fet moltes coses.

Per tant, potser ara cal trobar f�rmules que no passin tant per fer edificis o posar

maons, sin� donar subvencions directes que permetin mantenir serveis que, sin�,

potser hauran de tancar.

Quants delegats territorials queden per nomenar a Girona?

La Generalitat s'ha comen�at a aprimar per dalt, i aix� tindr� una traducci�

territorial. Pel sol fet de disminuir conselleries, hi haur� directors de serveis que no

es nomenaran. Per exemple, en Christian Serarols, d'Empresa i Ocupaci�, tindr� la

responsabilitat que abans tenien Universitats i Treball. El mateix passar� amb

Medi Ambient i Habitatge: una part se n'anir� a Territori i Sostenibilitat, i l'altra

part se n'anir� a Agricultura, o sigui que no hi haur� director de serveis. En l'�mbit



d'Economia, el director sigui possiblement prescindible, i cal veure qu� s'acaba

fent amb �mbits com Governaci� i Interior.

Una q�esti� que preocupa molts ajuntaments �s la immigraci�. Hi haur� canvis en

la l�nia d'actuaci� del Govern?

Primer, s'ha de fer molta pedagogia perqu� la gent no tingui la sensaci� que hi ha

tractes de favor respecte a determinat colálectiu de nouvinguts. I tamb� s'ha

d'intentar que la gent que arriba aqu� s�piga que t� uns drets, per� que tamb� hi

ha unes normes aplicables a tothom. Si ara ens trobem en aquesta situaci� �s, en

part, perqu� durant molts anys va haver-hi la pol�tica de "papers per tothom", i

aix� ha fet que en alguns municipis l'�ndex de nouvinguts arribi a xifres dif�cils

d'integrar. A m�s, hi ha colálectius m�s complicats d'integrar que d'altres. Quan

era alcalde, em va venir un grup de nouvinguts i em va demanar ajut per fer un

equip de futbol. I jo els vaig dir: fant�stic, per� ser� un equip nom�s del vostre

colálectiu? Doncs no us ajudar�, el que heu de fer �s anar a jugar als tres equips

que ja hi ha a Ripoll. La hist�ria de Catalunya �s d'integraci�. La immigraci� dels

anys 50 o 60 es va poder assimilar b�, i ara potser �s m�s diversa i hi ha algun

tema que ho complica m�s, com la religi�. Cal fer un gran esfor� d'integraci�, per

exemple, l'ensenyament. Et pot venir una persona d'Am�rica Llatina, o

nord-africana, o dels pa�sos de l'Est... Aix� requereix una gran complexitat.

Santi Vila va dir que, si no es prenen mesures, el cas de Salt es pot repetir a altres

localitats.

S�. Des d'un punt de vista delinq�encial, Salt no t� pas m�s problemes que, per

exemple, Figueres. Per� hi ha aquesta situaci� perqu� el percentatge d'immigrants

�s molt gran i, en alguna part de la poblaci�, encara m�s. Quan es va produir

aquest �ltim incident, vaig trucar a l'alcaldessa per oferir-li ajut. Ens vam trobar i

vam acordar posar en  marxa una comissi� bilateral l'Ajuntament de Salt i la

delegaci� del govern per veure'ns d'una forma peri�dica. Ara ja hem fet quatre

reunions. La primera va ser amb Mossos i Benestar, i a partir de llavors vam

convidar tothom que ells creiessin adequat de Salt, i tots els departaments que hi

poden intervenir: Benestar, Empresa i Ocupaci�, Just�cia juvenil, Mossos,

Ensenyament... I qu� hi fem, en aquestes comissions? Primer de tot periodicitat,

perqu� hi hagi contacte entre l'Ajuntament i la delegaci�. Segon: inventari de tots

els recursos que s'estan aplicant. A vegades caldria �s una major coordinaci� de

les coses que ja s'estan fent, que s�n moltes. Tot aquest inventari d'opcions les

intentem vincular a diferents sectors: menors, gent gran, etc. I despr�s, una pluja

d'idees, a veure qu� m�s s'ha de fer.

Les mesures han de ser tan sols de xoc o tamb� preventives?

N'hi ha d'haver de diferents tipus, i les preventives s�n molt importants. Quan un

nano t� 16 anys ja no hi ha res a fer, per� amb 8 potser s�. I quan t� 16 o 17 anys,

hem de poder-li trobar una feina o que aprengui un ofici. O una mesura a mig

termini pot ser que la r�tio alumne-professor de Salt sigui m�s baixa que la resta.

Hi ha molta feina. Tamb� hi ha hagut molt bona predisposici� per part del

conseller Cleries. Hem posat en marxa una comissi� amb directors generals que

ell encap�ala, i hi vaig participar jo i els responsables dels departaments implicats.

Un altre tema que preocupa els consistoris �s la seguretat. Els alcaldes demanen

m�s Mossos.

S�, ha sigut una queixa que hi ha ha hagut �ltimament. Ara sortir� una promoci� al

conjunt de Catalunya de 600 o 700 mossos, i d'aquests, alguns vindran a Girona.



L'inici de les operacions de Ryanair a Barcelona han fet disminuir el tr�fic de

passatgers a Girona. Per on passa el futur de l'aeroport?

Primer cal que es compleixi l'Estatut i es traspassi l'aeroport. Aix� permetria

actuar sobre les seves tarifes: se'n podrien fixar de competitives i atractives per

als operadors. Tamb� hem de fer un esfor� per tancar a finals d'any el nou

contracte amb Ryanair, ja que l'actual s'acaba el 2011. Espero que la negociaci�

acabi b�, perqu� Ryanair �s una companyia molt important, i  Girona, per a ells, �s

un aeroport destacat. Ara b�, ja estem treballant perqu� hi hagi noves

companyies que operin a l'aeroport. Estem en contacte amb tres companyies m�s:

amb alguna estem a l'inici de les converses, per� amb alguna altra s'ha avan�at

una mica m�s. Tenen inter�s en operar des de Girona per fer vols europeus.

Encara que no sigui compet�ncia catalana, la Generalitat pot influir per

desencallar la N-II?

Ara �s m�s dif�cil, perqu� l'Estat t� una situaci� financera molt delicada. Per�, com

�s possible que en �poca de bonan�a aix� no s'hagi resolt? No pot ser que un

tema que arranca de l'any 93 arribi al 2010 tal com est�, i amb obres ja

adjudicades.  Hi ha una s�rie de dirigents socialistes, alguns dels quals havien

sigut alts c�rrecs de l'administraci� catalana, que ara estan donant lli�ons sobre el

que s'hauria de fer. Haurien de ser m�s prudents. Si el PSC, que t� 25 diputats a

Madrid, hagu�s tingut una altra actitud, alguns dels temes que ara s�n un

problema estarien resolts, entre ells la N-II i probablement l'aeroport. Van parlar

d'un acord de finan�ament estratosf�ric, i no ho va ser.
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